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Les Tres Xemeneies de Sant
Adrià aspiren a convertir-se en el
“gran centre de creació audiovi-
sual català”. Així ho va assegurar
el passat dissabte el president de
la Generalitat, Pere Aragonès,
en una visita a Badalona on va si-
tuar la transformació del Besòs
com un dels “grans reptes del
país”. Precisament, Aragonès veu
en el projecte del hubaudiovisu-
al a l’antiga central una oportu-
nitat per transformar urbanísti-
cament i diversificar l’activitat
econòmica de la zona.

Durant la visita, el president
del Govern va estar acompanyat
en tot moment per l’alcalde Rubén
Guijarro i el primer tinent d’alcalde

Alex Montornès, d’ERC. Aragonès
va destacar la tasca de l’executiu a
l’hora de “combatre les emergèn-
cies socials i sanitàries” i impulsar
“projectes transformadors”.

Aragonès i Guijarro van apro-
fitar l’ocasió per reunir-se amb
membres de la Federació d'As-
sociacions Veïnals de Badalona
(FAVB). A la trobada es van po-
sar sobre la taula diferents pro-
blemàtiques i es va incidir en la
necessitat d’abordar reptes me-
tropolitans com la transformació
de la C-31 o la consolidació del
hub sanitari de Can Ruti. Des de
la FAVB valoren positivament
la reunió, però apunten que cal
seguir teixint complicitats entre
autoritats i representants veïnals.

UNA TUTELA TEMPORAL
El grup de Guanyem també va ser
protagonista en la visita del pre-

sident. La formació anticapitalista
va aprofitar la presència d’Ara-
gonès a la ciutat per entregar-li en
mà una carta on li demanen que
assumeixi la “tutela” temporal del
consistori per “treure la maqui-
nària municipal de la paràlisi”. En
la missiva, Guanyem situa la in-
estabilitat política com una de les
causes que no han permès actu-
ar amb efectivitat fins ara i re-
clamen al govern una intervenció
per posar ordre. Aquesta de-
manda, però, contrasta amb el
seu posicionament habitual en
defensa del municipalisme i la go-
vernança local, un canvi que jus-
tifiquen en la situació d'“emer-
gència” que viu el municipi.

Per la seva banda, el líder del
PP, Xavier García Albiol, aprofi-
tava l’ocasió per titllar de “desfe-
ta” la moció de censura que el va
treure de l’alcaldia fa tres mesos. 

POLÍTICA4La visita del pre-
sident Pere Aragonès va servir
per tornar a evidenciar el dis-
tanciament de postures entre
el govern local i Guanyem.
Amb l’aprovació del pressu-
post com a teló de fons, l’exe-
cutiu encapçalat per Guijarro
i els anticapitalistes seguei-
xen enrocats i res sembla pre-
sagiar un canvi de posiciona-
ment que permeti tirar enda-
vant els comptes municipals.
Tampoc el PP sembla a priori
disposat a donar el seu braç a
tòrcer i de moment manté que
no contempla l’abstenció i que
hi votarà en contra.

Des del consistori confien
que la proposta acabi obtenint
els suports necessaris i aques-
ta setmana han mantingut el
calendari de reunions previst
per portar el pressupost al Ple
aquest febrer. En aquest sen-
tit, dimarts es van reunir amb
la FAVB, que valora positiva-
ment la proposta i considera
que es tracta d’uns comptes
“prou importants” com perquè
s’aprovin en votació ordinària.
Tanmateix, cada cop sembla
agafar més força la possibilitat
que el pressupost del 2022
tiri endavant gràcies a una
qüestió de confiança.

El pressupost del 2022, evocat
a la qüestió de confiança?

El president Pere Aragonès es va reunir amb el consistori i amb representants de diverses entitats veïnals. Foto: Ajuntament

Anton Rosa
BADALONA

“Ungran repte depaís”
» El president català, Pere Aragonès, reafirma l’aposta pel ‘hub’ audiovisual a les Tres Xemeneies
» Guanyem aprofita la visita d’Aragonès a Badalona per demanar-li que “tuteli” el consistori
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Tribuna

Governar és baixar a terra les idees i prome-
ses polítiques. Fer possible que les paraules
es converteixin en fets i els compromisos en
realitats. L'eina que possibilita que la ciutat

avanci és, sens dubte, el pressupost municipal. A Ba-
dalona, la diferència entre l'aprovació del pressupost
i la no aprovació són 100 milions d'euros. Aquesta és
la realitat, i resulta difícilment justificable que algú es
pugui negar a aprovar-los per raons ideològiques, po-
lítiques o estratègiques.

El govern, i també els partits de l'oposició, saben
que Badalona necessita aquest pressupost, de la ma-
teixa manera que saben que el pressupost és bo per
a la ciutat. Les veïnes i els veïns de Badalona no vo-
len sentir a parlar d’estratègies polítiques o partidis-
tes. Necessiten respostes per superar la crisi deriva-
da de la pandèmia. Des del govern que encapçalo en
tenim una que és clara i contundent: el pressupost més

expansiu de la història, amb un creixement del 14%
de la despesa corrent. Un pressupost que contempla
l’execució de més del 60% del Pla de Reactivació Eco-
nòmica i Social de Badalona.

També és meridianament clar el que significa la
negativa al pressupost: és dir a aquells que més ho ne-
cessiten que hauran d'esperar i continuar desesperant-
se. Que la seva situació, per molt angoixant que pu-
gui ser, no és prioritària ni urgent. La realitat que s'a-
maga darrere de la no aprovació del pressupost és del

tot incomprensible per a aquells i aquelles que esti-
mem Badalona.

Estimar Badalona és celebrar que 6 milions d'eu-
ros es destinen a promoure-la econòmicament, a pro-
jectar la ciutat que volem. És dir sí a reforçar àrees
tan cabdals com les de salut o serveis socials. És vo-
ler 16 milions d'euros per a la creació d'escoles
bressol i escoles públiques, 11 milions per a instal·la-
cions esportives o més de 45 milions per a projectes
urbanístics. Estimar Badalona és dir un sí rotund a
inversions en biblioteques públiques, equipaments
culturals o de gent gran.

Els pressupostos són com aquell mirall, de vegades
incòmode, en el qual veiem reflectida la nostra imatge
real. Tenim una oportunitat única per agradar-nos com
a servidors públics, perquè el mirall ens retorni la imat-
ge d'una política compromesa, que suma i demostra,
més enllà de les paraules, que estima Badalona.

Podem tenir el pressupost més
expansiu de la història, amb un

creixement del 14% de la despesa

Fo
to

: A
rx

iu

per Rubén Guijarro, alcalde de Badalona

Estimar Badalona

NLes millors
perles

Tres persones que havien quedat paraplègiques després de
patir un accident de moto han tornat a caminar, i fins i tot

han pogut nedar i pedalar. No és un miracle, és ciència. Un equip
de científics de Suïssa els ha implantat elèctrodes a la columna.

Sembla que Albert Rivera torna a estar a l’atur. Ha deixat
el bufet d’advocats Martínez-Echevarría, la direcció del

qual ha explicat a El Confidencialque “la seva productivitat
estava arribant a nivells preocupants”.

L’eurodiputat de Vox Hermann Tertsch va intervenir el dia 7 alParlament Europeu telemàticament des d’un restaurant. Ho
va intentar dissimular, però el soroll i les ampolles de fons el van
delatar. Uns altres comensals li van cridar l’atenció.

El Festival Llum BCN que es va fer al Poblenou del 4 al 6
de febrer va obligar l’Ajuntament a reallotjar una veïna

amb epilèpsia que patia molt per l’impacte de la instal·lació
‘Espectre’, tal com ella mateixa va explicar a betevé.

LA FOTOTwitter (@KremlinRussia)
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Tiana vol multar amb 1,5 milions José Elías 
per una presumpta infracció urbanística1

2 Serem més pobres

Aragonès aposta per les Tres Xemeneies com
el centre creatiu audiovisual de Catalunya

La cara B del riu Besòs: reclamen 
dignificar la desembocadura

Nou pols a Badalona per la Unitat Omega

El + llegit línianord.cat

3

4

5

La clau

El 19 de gener, l’alcaldessa
de Barcelona, Ada Colau,
i el vicepresident del Go-

vern, Jordi Puigneró, feien públic
un acord per donar “l’impuls
definitiu al Besòs i l’àmbit de les
Tres Xemeneies”. 

El que crida l’atenció és que
van acordar sol·licitar als ajunta-
ments de l’àrea del Besòs l’entra-
da de la Generalitat al Consorci del
Besòs i, especialment, a l’àrea de
les Tres Xemeneies afectada pel
Pla director urbanístic (PDU),
pendent d’aprovació. El comuni-
cat que van fer deia que es vol dur
a terme una transformació integral
que generi un pol digital i audio-
visual, un parc d’habitatge públic
potent, un gran parc urbà, i totes
les actuacions que facilitin la trans-
formació del riu en un dels eixos
estratègics de la regió metropoli-
tana de Barcelona.

Fa uns tretze anys, també la
Generalitat anunciava que Bada-
lona era la ciutat triada per acollir
el Museu del Còmic i la Il·lustra-
ció, una aposta estratègica i un ma-
croprojecte referent a Catalunya.
Aquest museu s’instal·laria a l’an-
tiga fàbrica CACI, prèvia rehabi-
litació per part del consistori ba-
daloní. L’obertura d’aquest museu
estava prevista el 2013.

A Badalona, ja fa temps que
l’Ajuntament demana el trasllat del
col·lector del litoral, causant de la
contaminació de les aigües que,
cada any durant l’estiu, provoca
tants problemes als usuaris de
les nostres platges. No parlarem
dels desnonaments ni de la man-
ca d’habitatge públic per evitar que
les persones desnonades es que-
din al carrer, malgrat els anuncis

de construir pisos de lloguer
assequible. Sense oblidar el tras-
llat de l’IREC a la CACI, descar-
tada la proposta del museu, o del
hubde les Tres Xemeneies.

És interessant recordar que
l’Ajuntament de Badalona, el 6
de novembre de 2020, va apro-
var una moció per la defensa del
projecte funcional del Hub In-
ternacional de Coneixement per
al Desenvolupament Sostenible
i la Pau a les Tres Xemeneies, un
projecte amb voluntat de ser un
referent local, nacional i inter-
nacional i que va comptar amb
gran suport ciutadà.

El hubestà impulsat i avalat
per un grup d’experts interna-
cional (GIE) encapçalat pel ba-
daloní Màrius Rubiralta. Aquest
projecte, al qual donen suport els
ajuntaments de Sant Adrià de
Besòs, Santa Coloma de Gra-
menet i Badalona, estaria vin-
culat al Campus Alimentari Tor-
ribera (Santa Coloma), al Cam-
pus d’Enginyeria i Energia de la
UPC (Diagonal-Besòs) i al Cam-
pus de Salut i Biomèdic de Can
Ruti, creant-se així un nou Dis-
tricte d’Innovació i Indústria
4.0 que revitalitzaria el territori.

És cert que molts ja sabien
que l’Ajuntament de Barcelona
i la Generalitat estaven treballant
per accelerar la transformació
d’aquest espai i apostar perquè
l’antiga central es convertís en un
pol de producció audiovisual i di-

gital, i que a l’entorn de les Tres
Xemeneies s’hi construís habi-
tatge. El que possiblement no sa-
bien, però, és que es desesti-
marien altres projectes.

El grup Mediapro –podero-
so caballero es don dinero–
també tenia la seva proposta i
comptava amb el suport d’al-
guns secretaris generals del go-
vern català. Afortunadament,
a Badalona, l’actual govern ho té
clar i un dels seus objectius
prioritaris és desenvolupar el
hubde les Tres Xemeneies con-
nectat amb els quatre pols que
són d’un gran interès per a la co-
marca: el Campus Biomèdic de
Can Ruti, el Campus d’Alimen-
tació de Torribera i el Campus de
Diagonal-Besòs.

Com diu el primer tinent
d’alcalde, Alex Montornès, en un
món cada cop més globalitzat i
de grans metròpolis, Badalona
ha de teixir complicitats amb les
ciutats de l’entorn i Barcelona
per esdevenir atractiva i com-
petitiva, però sense renunciar als
seus projectes. No només s’ha de
posar l’accent en l’entrada de re-
cursos financers, sinó més aviat
en el contingut d’aquests. Com
assenyala la Coordinadora Ve-
ïnal del Baix Besòs, la transfor-
mació de la zona només podrà
ser justa si es fa amb mirada
transversal i amb actuacions
integrals que responguin a les
necessitats de la població.

Més fum
per Pedro Jesús Fernández    

A les xarxes

@RosaVillacastin: La Reforma Laboral sale
gracias al voto del diputado del PP Alberto
Casero. Los dos de UPN votan en contra,
rompiendo la disciplina de su partido. 

@LaiaColome: La mascareta deixa de ser
obligatòria als patis de les escoles a partir
de dijous [10-2-2022], el mateix dia que
deixa de ser obligatòria a l’aire lliure.

#AdeuMascaretes

@pjuvilla: De tot el que ha succeït cal
treure'n aprenentatges, però per sobre
de tot mirar cap al futur amb voluntat
de construir.

#CasJuvillà #AprovadaPerError

Els semàfors

El president de la Generalitat,
Pere Aragonès, va reafirmar la
seva aposta per convertir les
Tres Xemeneies de Sant Adrià
de Besòs en el “gran centre 
de creació audiovisual 

de Catalunya” en una visita 
a Badalona dissabte passat.

pàgina 3Pere Aragonès

Les obres de climatització a la
biblioteca de Can Casacuberta
es troben finalment en procés
d'adjudicació. Cal recordar que
l'equipament fa més de dos
anys que està tancat a l'espera

d'una actuació que 
s'ha acabat eternitzant.

pàgina 8Aj. de Badalona

L'Ajuntament de Santa Coloma
de Gramenet treballa de la mà
de la Diputació de Barcelona per
consolidar el recinte Torribera
com un "pol del coneixement"

impulsant dos nous
equipaments universitaris 
que ja estan en construcció.

pàgina 10Aj. de Santa Coloma
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Les obres a Can Casacuberta,
pendents de l’adjudicació

EQUIPAMENTS4Les obres de
climatització a la biblioteca de
Can Casacuberta es troben en
procés d’adjudicació. Així ho
va confirmar la setmana passa-
da l’alcalde Rubén Guijarro en
declaracions a Badalona Co-
municació, on detallava que
fins a onze empreses s’han pre-
sentat al concurs públic convo-
cat pel consistori.

La notícia, però, ha aixecat
força polèmica Badalona, ja que
l’equipament porta més de dos
anys tancat a l’espera d’una ac-
tuació que sembla que no acaba

d’arribar mai. Durant aquest
temps amb la biblioteca central
clausurada, la ciutat ha tingut
fins a tres alcaldes diferents i en
nombroses ocasions s’han fet
públics terminis per a la re-
obertura de l’equipament que fi-
nalment han acabat caducant.
Tant els usuaris de la biblioteca
com els veïns de la zona esperen
que aquest cop vagi la vençuda
i que es pugui posar remei als
problemes crònics en la clima-
tització que van obligar al seu
tancament després de les quei-
xes dels treballadors.

Expectació per l’enderroc 
del mur d’Eduard Maristany

OBRES4El possible inici de les
obres per enderrocar el mur
que flanqueja les Tres Xeme-
neies ha generat força expecta-
ció a Badalona. El passat 28 de
gener es feia pública la intenció
de la companyia Endesa d’ar-
rencar  durant la primera set-
mana de febrer els treballs pre-
vis a la demolició, que consis-
teixen principalment en el tras-
llat de la línia d’alta tensió uns
metres més enrere per facilitar
l’enderroc del mur i la llarga-
ment reclamada ampliació del
carrer Eduard Maristany.

La notícia, avançada pel Tot
Badalona, arribava gairebé un
any després de l’anunci de l’a-
cord entre Endesa, Metrovace-
sa i els consistoris de Badalona
i Sant Adrià per tirar endavant
l’actuació i era ben rebuda per
entitats com la Plataforma Dei-
xem de Ser Invisibles o l’Asso-
ciació de Veïns de la Mora-Port
Badalona. Tanmateix, els veïns
de la zona no han detectat en-
cara cap moviment fora del mur
que faci presagiar l’inici immi-
nent de les obres d’enderroc
pròpiament dites.

Absolt el jove que va titllar de
“nazi” i “racista” Albiol el 2021
TRIBUNALS4El jove que va tit-
llar Xavier García Albiol de
“nazi” i “racista” el febrer del
2021 ha estat absolt. Segons in-
forma Badalona Comunicació,
el jutge badaloní que portava el
cas ha decidit finalment absoldre
l’acusat en considerar que els fets
no són "penalment rellevants" i
que s’ha d’anteposar la llibertat
d'expressió. Amb aquest posi-
cionament, el magistrat no veu
recorregut per a la petició de la

Fiscalia, que acusava el jove
d'un delicte lleu de falta de res-
pecte a l'autoritat, tenint en
compte que Albiol era alcalde en
el moment dels fets.

Segons va apuntar el popu-
lar abans de la celebració del ju-
dici el passat gener, es va deci-
dir a interposar la denúncia
amb la intenció que insultar
una persona per discrepàncies
purament ideològiques no pu-
gui quedar impune.

La biblioteca de Can Casacuberta porta més de dos anys tancada. Foto: A.R.

Albiol atén els mitjans. Foto: J.P./ACN

Successos |Troben mort l’home desaparegut dilluns
Les autoritats han confirmat la troballa del cos sense vida de l’Antonio, l’home de

84 anys desaparegut dilluns a Badalona quan conduïa un Ford Kuga negre en
direcció a Blanes (La Selva). De moment, es desconeixen les causes de la mort.

METRO4L’arribada de la Línia
1 de metro a Badalona podria ser
una realitat el 2028. Així ho va
confirmar la setmana passada el
conseller de Polítiques Digitals i
Territori, Jordi Puigneró, en
resposta a una pregunta pre-
sentada al Parlament pel grup
del PSC-Units. Puigneró reafir-
ma d’aquesta manera el com-
promís que ja figura en el nou
Pla Director d’Infraestructures
2021-2030, que preveu l’inici
de les obres d’ampliació de la lí-
nia 1 el 2025.

Si no hi ha cap imprevist, la
primera fase de l’actuació –que
implica la creació de dues noves
estacions als barris de Montiga-
là i de Lloreda-Sant Crist– po-
dria estar enllestida en tres anys,
culminant una part del projecte
iniciat ara fa tretze anys. La se-
gona fase de l’ampliació, que ha
de suposar l’arribada del metro
a l’estació de Rodalies de Bada-
lona, està prevista per al 2031,

completant així l’esperada con-
nexió amb el centre.

“Som optimistes. En aquesta
part de la perifèria barcelonina no
tenim pràcticament línies de me-
tro i creiem que ja ens toca a Ba-
dalona. L’arribada de l’L1 impli-
carà una evolució impressionant
als barris”, assegura Antonio Sal-
guero, membre de l’Associació de
Veïns de Lloreda. Salguero re-
corda que la iniciativa es va poder
reactivar farà uns quatre anys
després que el projecte inicial

quedés aturat i s’hagués de refer
perquè havia vençut.

En la mateixa línia es pro-
nuncia Diego Guerrero, coordi-
nador de la Taula de la Mobilitat.
“És una infraestructura necessà-
ria perquè suposa la connexió
amb Santa Coloma i Barcelona. El
gran repte és aconseguir que el
Parlament aprovi la partida cor-
responent”, apunta Guerrero,
que celebra el “compromís polí-
tic” per revertir el dèficit en in-
fraestructures del Besòs.

L’L1 podria arribar al centre de Badalona el 2031. Foto: A. Cadanet / ACN

Llum al final del túnel: l’L1
arribarà a Badalona el 2028

» El Govern preveu començar les obres per ampliar la línia el 2025
» Les entitats confien en la culminació d’un projecte iniciat fa 13 anys
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La construcció del bloc ‘torre’,
pendent de la llicència d’obres
URBANISME4La construcció
del polèmic edifici de la rambla
Sant Sebastià de Santa Coloma
de Gramenet podria reactivar-se
en les pròximes setmanes. Se-
gons confirma l’Ajuntament en
un comunicat, els promotors ja
han presentat formalment al
consistori la sol·licitud per ob-
tenir la llicència d’obres que
permetrà reprendre l’actuació.
La petició està ara sent estudia-
da pels serveis tècnics munici-
pals, que  en un termini relati-
vament curt de temps s’haurien
de pronunciar al respecte.

L'atorgament de la llicència
implicaria la represa de la cons-
trucció del discutit edifici, que fi-
nalment tindrà un total de tret-
ze plantes, sense comptar les
subterrànies que aniran desti-
nades a un aparcament. En
aquest sentit, a mitjans de gener
es feia públic el trencament de
les negociacions entre els pro-
motors de les obres i el govern
local, que proposava reduir a sis
plantes l’alçada del bloc a canvi
de l’adquisició via permuta d’uns
terrenys ubicats a la zona de la
CIBA, pròxims al riu.

EQUIPAMENTS4L’Ajuntament
de Santa Coloma de Gramenet
treballa de la mà de la Diputació
de Barcelona per consolidar el re-
cinte Torribera com un “pol del
coneixement”. En el marc de les
col·laboracions que duu a terme
el consistori amb diverses entitats
de formació i recerca, l’alcaldes-
sa Núria Parlon va visitar amb la
presidenta de l’ens, Núria Marín,
i el rector de la Universitat de Bar-
celona (UB), Joan Guàrdia, els
dos nous equipaments en cons-
trucció a les instal·lacions ubica-
des al municipi colomenc.

La tecnologia alimentària i
gastronòmica serà la protago-
nista d’un dels nous espais pla-
nificats, que consistirà en un edi-
fici de dues plantes que es desti-
narà principalment a les activitats
docents i de recerca del Campus
de l’Alimentació de Torribera.
En aquest cas, les obres ja es tro-
ben en la seva segona fase de
construcció. L’altre projecte en
marxa és l’edificació d’un com-
plex amb gairebé una vintena
d’aules que seran utilitzades pels

prop d’un miler d’alumnes que
cursen els graus de Ciència i Tec-
nologia dels Aliments, Nutrició
Humana i Dietètica i Ciències Cu-
linàries i Gastronòmiques. La
previsió és que les obres acabin
l’octubre del 2022.

En la visita a les instal·la-
cions, Parlon va voler reafirmar
la seva aposta per consolidar el

recinte Torribera com un “pol del
coneixement” que permeti apor-
tar un “valor afegit” a la ciutat i als
veïns. Segons les últimes dades
facilitades pel consistori, per les
aules i espais d’aquest hubhi pas-
sen cada any prop de 3.000 es-
tudiants entre universitaris i
alumnes dels cursos de formació
professional i ocupacional.

Un dels nous edificis en construcció al recinte Torribera. Foto: Diputació

Impuls per consolidar un ‘hub’
formatiu al recinte Torribera

L’edifici ‘torre’ amb el cartell anunciant la venda de pisos. Foto: Plat. SBA

Serveis | Recta final per als pisos socials Miguel Hernández
L’adjudicació dels pisos socials per a gent gran ubicats a l’antiga escola Miguel Hernández

encara la recta final amb una jornada de portes obertes que se celebrarà dissabte. Precisament,
els comuns han decidit portar el cas al Parlament per reclamar la gestió pública dels pisos.
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Sant Adrià
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Instal·len mesuradors de la
qualitat de l’aire a la Rambleta
OBRES4L’empresa que s’en-
carrega de la descontaminació de
la Rambleta de Sant Adrià ha
instal·lat mesuradors per con-
trolar la qualitat de l’aire a la
zona. Segons ha pogut saber Lí-
nia Nord, la companyia ha
col·locat un dispositiu de capta-
ció contínua i també s’estan du-
ent a terme mesures setmanals
en cinc punts diferents del pas-
seig enfocades a la detecció de les
partícules PM10.

Aquesta actuació per con-
trolar la qualitat de l’aire a la
Rambleta es produeix després

que diverses entitats ecologistes
alertessin a través de les xarxes
socials de la gran quantitat de
pols que aixecaven les màquines
que treballen en la descontami-
nació del terreny. Amb les noves
mesures, l’empresa contractada
per l’Àrea Metropolitana de Bar-
celona (AMB) podrà garantir
que es respecten les mesures
de seguretat mentre s’allarguin
les tasques al passeig, que po-
drien culminar a finals d’abril o
principis de maig, tenint en
compte que la previsió és que s’a-
llargui uns tres mesos.

MEDI AMBIENT4L’inici de les
tasques per renaturalitzar el riu
Besòs al seu pas per Santa Colo-
ma de Gramenet ha aixecat pol-
seguera a Sant Adrià. Diverses en-
titats veïnals com la Marea Ver-
de han denunciat la manca d’in-
versió per part de les autoritats en
el tram de la desembocadura, on
regularment s’organitzen batudes
ciutadanes per netejar la gran
quantitat de brossa que s’acumula
als marges del riu.

En aquest sentit, l’executiu
encapçalat per Filo Cañete va
presentar en el Consell Local de
Medi Ambient celebrat el passat
novembre un projecte per con-
dicionar la desembocadura que
consistia en la instal·lació d’una
sèrie de passarel·les i d’un mira-
dor. La iniciativa, però, va ser re-
buda aleshores amb força críti-
ques per part de les entitats i de
grups com Sant Adrià En Comú,
que consideraven que l’estructu-
ra de fusta podria actuar de bar-
rera provocant l’acumulació d’en-
cara més tovalloletes i altres re-
sidus a la zona. Precisament, les

plataformes ecologistes ja van
manifestar en aquella reunió de
fa gairebé tres mesos que s’hau-
ria de prioritzar destinar la in-
versió a la neteja de la desembo-
cadura, un posicionament que
han tornat a reiterar.

Per la seva banda, l’Ajunta-
ment de Santa Coloma anuncia-
va la setmana passada l’aprova-

ció inicial del projecte per reur-
banitzar el passeig fluvial al bar-
ri de Safaretjos, en el tram que
compren des del Pont del Moli-
net fins al límit amb el municipi
adrianenc. Aquest moviment
posa més pressió sobre l’executiu
de Cañete, que té sobre la taula el
gran repte de culminar la digni-
ficació de la desembocadura.

Residus acumulats en un dels trams de la desembocadura. Foto: MVSAB

La cara B del riu Besòs: reclamen
una desembocadura digna

Les màquines treballen en la descontaminació del passeig. Foto: Marea SAB

Creu Roja | Èxit de la campanya nadalenca de joguines
Més 800 infants del Barcelonès Nord van rebre joguines per Nadal gràcies a la campanya
impulsada per la Creu Roja sota el nom #ElsSeusDretsEnJoc. La iniciativa, que va tenir

gran acollida entre la ciutadania, va comptar amb la participació d’entitats i empreses locals.
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L’empresari badaloní José Elías
podria haver de fer front a una
multa d’1,5 milions d’euros per
haver edificat presumptament
sense llicència al terme munici-
pal de Tiana. El consistori en-
capçalat per Marta Martorell ja
ha iniciat el procés per sancionar
el president de la companyia
Audax Renovables pel que con-
sidera una “infracció urbanísti-
ca molt greu”, ja que la cons-
trucció estaria en una zona “no
urbanitzable” i catalogada com a
“parc forestal”.

Segons figura al decret d’al-
caldia on es proposa la sanció,
Elías hauria edificat sense la
corresponent llicència municipal
d’obres un habitatge privat de
dues plantes amb pista de pàdel
i piscina damunt de les restes
d’una antiga casa ubicada al sec-

tor sud de la Serralada de Mari-
na. El consistori apunta en el seu
informe que les obres dutes a ter-
me al terreny propietat de l’em-
presari no serien una rehabili-
tació dels fonaments ja exis-
tents, sinó que es tractaria d’u-
na construcció “nova” que no
compliria amb els requisits per
poder ser legalitzada.

SENSE CATALOGAR
En el cas de les zones forestals,
el reglament només contempla
que una edificació en sòl no ur-
banitzable s’utilitzi com a habi-
tatge si es tracta d’una masia ru-
ral catalogada o si la construcció
està directament associada a
una activitat “agrícola, ramade-
ra, d’explotació de recursos na-
turals o rústica”. Aquest supòsit
no seria aplicable en aquest cas
–sempre segons la versió del
govern local– perquè es tracta-
ria d’un habitatge privat cons-
truït damunt d’unes restes no
protegides com a patrimoni.

Amb aquest decret d’alcaldia
formalitzat el passat 23 d’octu-
bre, l’Ajuntament de Tiana pro-
posa sancionar Elías amb la
quantia màxima prevista per a
les infraccions molt greus a la
Llei d’urbanisme, que és d’1,5 mi-
lions d’euros, i deixa el cas en
mans dels tribunals perquè es

pronunciïn al respecte i valorin
si els fets són susceptibles de ser
sancionats.

AL·LEGACIONS
Fonts properes a l’empresari
badaloní han confirmat a Línia
Nord que el seu equip jurídic
està treballant en el cas i que

s’han presentat al·legacions con-
tra la proposta de sanció, ja que
no estan d’acord amb la “inter-
pretació” que fa del reglament el
consistori tianenc. Sigui com si-
gui, les mateixes fonts fan una
crida a la prudència, tenint en
compte que el cas encara està en
una fase molt preliminar.

L’Ajuntament de Tiana vol multar l’empresari badaloní amb 1,5 milions d’euros. Foto: Arxiu

Anton Rosa
TIANA

Multa d’1,5milions per a José Elías?
» L’Ajuntament de Tiana vol sancionar l’empresari badaloní per una presumpta infracció urbanística
» Fonts properes al president d’Audax Renovables confirmen que ja s’han presentat al·legacions

Montgat | En marxa les obres de la zona de vianants de l’Avenir
L’Ajuntament de Montgat ha començat les obres de la nova zona de vianants del carrer
Avenir. Aquesta actuació, que té un pressupost de 48.000 euros, té l’objectiu de millorar 

la seguretat i l’accessibilitat de la via i la previsió és que estigui enllestida en un mes.
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S’ha parlat molt de com la pan-
dèmia està afectant la salut men-
tal en les nostres societats. Amb
tot, potser no s’ha fet prou refe-
rència a l’impacte que aquesta si-
tuació té en l’autopercepció que
tenim dels nostres cossos.

Ens sentim pitjor ara amb
l’aspecte físic? Si tenim en comp-
te el que afirma la darrera en-
questa de l’Associació Contra
l’Anorèxia i la Bulímia (ACAB), la
resposta és afirmativa. La crisi sa-
nitària ha disparat les atencions
de l’organització a adolescents ca-
talans per casos relacionats amb
l’alimentació. Si el 2019 s’atenia
una mitjana de 2.000 casos, du-
rant el 2020 la xifra va augmen-
tar fins als 5.000, i l’associació

creu que el 2021 la dada no hau-
rà baixat.

VOLEN APRIMAR-SE
“La pandèmia incrementa la in-
satisfacció corporal entre els
adolescents i augmenta els casos
de Trastorns de la Conducta
Alimentària”, diuen des de l’A-
CAB. De les 5.135 noies i nois
d’entre 12 i 16 anys que van en-
trevistar per a la seva investiga-
ció, el 47% afirmaven que volien
aprimar-se i un 42% van fer
dieta sense control mèdic. Això
significa un augment preocu-
pant en les dues xifres, ja que, en
l’anterior enquesta, tant els ado-
lescents que volien aprimar-se
com els que havien començat
dietes amb riscos per a la salut
eren un de cada tres.

Els motius que expliquen
aquesta situació són, en paraules
de l’associació, “l’exposició pro-

longada a les xarxes socials i l’a-
ïllament social en edats molt
vulnerables”.

El cert és que resulta si més
no preocupant fer una simple
cerca a internet, en aquest cas a
Telegram –una xarxa que mas-
sa sovint escapa dels controls–,
per descobrir els continguts als
quals els adolescents estan ex-
posats. En aquesta plataforma de
missatgeria, els nois i les noies
menors de 16 anys poden unir-se
a grups que fan apologia de l’a-
norèxia i on es mostren vídeos
sobre la millor manera d’autole-
sionar-se. Més enllà de la mor-
bositat que aquests grups pugu-
in suscitar, la veritat és que en
aquests espais s’identifica un pa-
timent molt gran de les persones
que en formen part.

De la mateixa manera, hi ha
grups menys escabrosos en què
el jovent té accés a una comuni-

tat ferventment defensora de les
dietes incontrolades. Un altre
cop, les converses denoten si-
tuacions de dolor.

LES OPERACIONS, TAMBÉ
Tot i que en una línia totalment
diferent, l’augment de les ope-
racions estètiques durant la
pandèmia també s’explica des
de la nova visió més exigent
que tenim dels nostres cossos.
En un reportatge de La Van-
guardia, la vicepresidenta de la
Sociedad Española de Cirugía
Plástica Reparadora y Estética,
Nélida Grande, afirmava que
les persones que decideixen
fer-se operacions estètiques
corporals o facials són cada
cop més joves. “Ha baixat el
nombre de pacients més grans
de 60 anys, mentre que hem re-
gistrat un augment dels més jo-
ves”, detallava Grande.

L’IMPACTE DE LES XARXES
Com s’expliquen aquests can-
vis? Més enllà de les mesures de
confinament social, les xarxes so-
cials estan suposant un tret al peu
per al desenvolupament de la se-
guretat emocional dels adoles-
cents. Són un catalitzador que els
porta a voler modificar el seu cos.

El diari The Wall Street Jour-
nal va revelar un informe intern
de l’empresa Facebook en el qual
la mateixa firma reconeixia que
els seus productes eren una mala
influència per a les adolescents.

Tot i que Instagram ho ha in-
tentat desmentir, segons aquesta
investigació l’empresa és cons-
cient que el 32% de les noies ado-
lescents que se senten malament
amb el seu cos encara se’n senten
més quan utilitzen la xarxa social
d’imatges. Així mateix, el 43%
d’elles afirmen sentir pressió per
publicar contingut on es “vegin bé”.

Quanel físic es torna obsessió
» La pandèmia ha fet augmentar el nombre d'adolescents que volen aprimar-se

» També s’incrementa el nombre de joves que comencen dietes sense supervisió mèdica

La pandèmia ha fet augmentar el nombre d’adolescents que fan dieta sense prescripció mèdica. Foto: Elisenda Rosanas/ACN

Albert Alexandre
BARCELONÈS NORD
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Esports

Tenir el poder de transmetre
els estats d'ànims a un grup
pot ser, depèn del moment,

molt bo o molt dolent... 
Tal qual. És una situació que he vis-
cut en molts equips. Treballar amb
psicòlegs i haver estudiat la carrera
m'ajuda a canalitzar les emocions
negatives en energia positiva. Cui-
dar-se per dins és vital.   

Mariona Teixidó, Olga Ruano,
Mireia Vila, tu... Sou un equip
que juga amb emoció. No sem-
pre passa. 
Hi estic d'acord. El Jordi Vizcaíno
[substitut de Guillem Abelló] ens
ha ajudat a treure el caràcter ne-
cessari per intentar minimitzar
els mals moments, que abans
ens penalitzaven tant. A vegades
teníem caigudes molt bèsties.  

En Jordi Vizcaíno us ha ajudat a
tenir més ordre, confiança i
consistència?  
Ens està acompanyant per trobar
la nostra identitat, que potser

comença des de la defensa. Quan
totes estem ficades a darrere,
normalment l'atac va sol. 

"On va el teu enfocament, flu-
eix la teva energia" és el teu tuit
fixat. Sempre has tingut molta
capacitat d'adaptació i de con-
centració?
Sí. Intento sempre tenir les idees
clares i marcar-me objectius reals.
Quan, a principis de novembre,
vaig arribar a la Penya, el meu pri-
mer propòsit era fer-me al joc i a
l'equip, i en Willy [Guillem Abelló]
em va ajudar moltíssim, igual
que el seu cos tècnic. Tenir uns ob-
jectius globals i uns altres de més
immediats m'ajuda a fluir i a estar
centrada. 

No hi ha ningú a la pista que ne-
cessiti més concentració que
una base.  
Ets qui més s'exposa. Si organit-
zes el joc, és més fàcil que come-
tis més pèrdues que, per exemple,
una jugadora exterior. Tracto de
tenir sempre molt present com
vol jugar l'entrenador i preguntar-
li els dubtes, i potenciar les virtuts
de les meves companyes. També
les meves, com la defensa.  

Ets organitzada? 
En l'únic àmbit on ho soc és al
bàsquet. En la resta... "Laura, sem-
pre vas a l'últim moment", em re-
peteix mon pare. I té tota la raó
del món! [Riem].  

Com s'està adaptant al grup
Lovisa Hjern?
Bé. Fa molt poc que la Lou ha ater-
rat i, com és normal, a vegades
dubta. El Jordi Vizcaíno li està
donant molta confiança. Ben aviat
veurem el seu nivell. També està
jugant de base i li està costant
perquè no parla la llengua.  

Deu ser dur per a qui organitza
el joc no dominar l'idioma. 
Molt, i t'ho dic perquè ho he pa-
tit als Estats Units, a la Grand Ca-
nyon University. L'entrenadora
dels meus dos primers anys em va
ajudar molt amb la llengua i el joc,
i confiava tant en mi que em feia

jugar quasi tot el partit. Després
vaig tenir una altra tècnica, que
era molt exigent i li agradava un
joc molt físic. 

Els entrenaments a les univer-
sitats nord-americanes són un
altre món.
A dos quarts de sis del matí ja es-
tàvem escalfant a la pista d'atle-
tisme, i si no passàvem certes
proves físiques, no jugàvem. En
aquell moment em repetia men-
talment: "No vull fer-ho!". Amb el
temps, saps què et convé i què no,
i la veritat és que vaig millorar
molt físicament. Ara puc córrer
durant hores i no em canso per-
què allà vaig preparar-me com
una atleta.  

Vas començar a jugar a bàs-
quet al CBF Sarrià.  
Hi vaig estar a mini i en Joan Flo-
rit va ser el meu primer entrena-
dor. Recordo que un cop ens va
posar un petit trampolí perquè no
tinguéssim por a saltar mentre fè-
iem entrades. Va ser una tempo-
rada meravellosa. 

Després vas passar al Basket
Almeda. En algun club has
cridat i viscut el teu esport
com allà? 
En cap! [Riu]. Tant al CBF Sarrià
com al Basket Almeda els dec la
vida. Han sigut i seran sempre
la meva família. M'ho van en-
senyar tot.  

Quin entrenador et va marcar
més al Basket Almeda? 
De tots n'he après molt, però
em quedaria amb el Javi Torralba,
que em va provocar un clic defi-
nitiu. Em va fer veure que em po-
dia dedicar al bàsquet si hi in-
vertia més hores.   

"Si contagio la meva passió a al-
guna jugadora, el meu treball
haurà estat bo", va comentar
Javi Torralba a Cronómetro de
Récords. 
En Javi és aquesta frase. Em va
transmetre molta passió. Si a la
pista aixeco el puny, és per ell.
Em va impulsar a començar una
nova etapa en el bàsquet. Sem-
pre li agrairé. 

“Jugo molt amb les
emocions i les solc
contagiar a l’equip”

Laura Piera / Base del Joventut Badalona i psicòloga esportiva

“Abans era molt autodestructiva i la psicòloga em va donar tècniques i eines
per evitar-ho. Soc una jugadora que juga molt amb les emocions i que les sol
contagiar a l'equip”, confessa Laura Piera (Sant Cugat del Vallès, 2000), base del
Joventut Badalona i psicòloga esportiva. És sincera, observadora i reflexiva.

“Abans era molt
autodestructiva i la
psicòloga em va donar
eines per evitar-ho”

Foto: David Grau

Acord | Badalona renova el patrocini amb la Penya
L’Ajuntament de Badalona i el Club Joventut Badalona han renovat el 

contracte de patrocini durant quatre anys més. Aquest és el segon acord que 
signen les dues parts, ambdós convenis per un import de 5,8 milions d’euros.

Toni Delgado
BADALONA



19 | 

línianord.catPer a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517 10 de febrer del 2022



Aquesta comèdia, adaptada per Paco Mir
i dirigida per Pep Anton Gómez, narra la
història d’un executiu que acostuma a so-
par cada setmana amb amics –tots ells ho-
mes de negocis– i un convidat molt par-
ticular. L’objectiu és presentar, en petit co-
mitè, un desconegut seleccionat per te-
nir alguna afecció que troben estúpida.

Al teatre Borràs de Barcelona.

Teatre

El sopar dels idiotes
Francis Veber

El segon disc de la rapera Santa Salut ha
vist la llum aquest febrer. Sota el títol de
Discordia (Yuukii Records), Salut Cebrià –
nom artístic de la cantant sabadellenca–
presenta dotze cançons on el castellà és
la llengua predominant, però també s’hi
barregen el català, l’anglès i fins i tot el
francès. Com amb els idiomes, també s’a-
treveix a jugar amb els estils musicals.

Música

Un documental sobre el músic espany-
ol el Niño de Elche per conèixer des de
la seva esfera més íntima i familiar fins al
seu univers poètic. Canto cósmicoofereix
un retrat de l’artista i alhora presenta un
diàleg col·lectiu amb veus del món de
l’art, com C. Tangana, Angélica Lidell o Pe-
dro G. Romero, així com els pares del pro-
tagonista, Paqui i Aladino.

Pelis i sèries

Canto cósmico. Niño de Elche
Leire Apellaniz i Marc Sempere

Discordia
Santa Salut

Travessats per la tradició
El Centre d’Arts Santa Mònica de Barcelona va inaugurar el
dia 2 l’exposició L’art que ens travessa, en la qual una vinte-
na d’artistes reflexionen al voltant d’una pregunta: com

ens enfrontem avui a la tradició que ens travessa i fereix? El
projecte parteix del fet que la societat s’ha transformat en
els últims anys i que hem hagut de revisar els fonaments

patriarcals, colonials i explotadors del nostre món. La mos-
tra presenta un recull de peces de nova creació que oferei-
xen diferents lectures crítiques de les tradicions que ens

han configurat i que encara ho continuen fent.

És el protagonista de la pel·lícula més taquillera
del moment, Spider-Man: No way home, i ara
competirà contra ell mateix als cinemes amb

l’estrena d’Uncharted, film que també protago-
nitza. Tom Holland (Londres, 1996) és l’actor de
moda i la seva recent visita a Barcelona ho ha

demostrat. La jove estrella ha vingut a veure’ns
per presentar la seva darrera pel·lícula, que té

diverses escenes rodades a la capital catalana, a
zones com Montjuïc, el Gòtic o la Sagrada Famí-
lia. En la seva curta però intensa estada a casa
nostra, Holland ha assegurat que Barcelona és

una de les seves ciutats preferides i que rodar-hi
va ser “un somni fet realitat”. A més, a la seva úl-
tima publicació a Instagram s’hi ha referit com
la seva “llar lluny de casa” (“my home away from

home”), i ha rematat el missatge amb un con-
vincent “Força Barça” que ha robat molts cors.

T O M  H O L L A N DQUI ÉS?
ÉS FAMÓS PER...

A LES XARXES...

Ser l’actor de moda
Està triomfant als cinemes amb l’última ‘Spider-Man’

Famosos

Visitar (i enamorar) Barcelona
Per presentar la seva nova pel·lícula, ‘Uncharted’

Bogeria pel que ha dit sobre Barcelona
També pel seu “Força Barça” a un post d’Instagram

QUÈ HA FET?

La fitxa

No t’ho perdis

A Mèxic, 23 joves són segrestats cada dia
a causa del narcotràfic. Un d’aquests des-
apareguts és Roy Rivera. Una matinada
de gener, uns homes vestits amb uni-
forme de policia se’l van endur de casa,
on dormia amb la mare i el germà petit.
La mare va suplicar que se l’endugues-
sin a ella, però en Roy els va dir: “Agafeu-
me a mi. Jo soc el germà gran”.

Llibres

Agafeu-me a mi
Lolita Bosch

| Edge of Eternity
Un joc de rol ple d’acció i exploració, que combina la fantasia medieval
amb l’estètica steampunk: Edge of Eternity, disponible per a Play i Xbox.
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CONSELLS PER VIURE MILLOR

REVISAR

Les ‘cookies’ o galetes que gairebé sempre acceptem 
acríticament i que capten fragments d’informació 

INCÒGNIT

REBUTJAR

CONFONDRE

E S T I L S  D E  V I D A

i INTERNET

Molt sovint tenim la sensació que internet ho sap tot de
nosaltres. Busquem a Google unes vambes i, al cap d’u-
na estona, quan entrem a Instagram, ens apareixen

anuncis de vambes a dojo. Això que pot semblar inofensiu, i fins
i tot pràctic, és un exemple de com les empreses s’aprofiten de
la informació que els proporcionem. En una publicació recent
de la Universitat Oberta de Catalunya (UOC), el professor dels
Estudis d’Informàtica, Multimèdia i Telecomunicació Pierre
Bourdin Kreitz alerta sobre aquesta qüestió i ofereix alguns con-
sells per “posar-ho difícil” als algorismes.

En primer lloc, recomana una cosa que acostuma a fer man-
dra, però que és necessària: revisar la política de protecció de da-
des i els permisos que donem quan entrem a una pàgina. També
ens insta a rebutjar les cookies o galetes que gairebé sempre ac-
ceptem acríticament. Una altra pràctica útil és fer servir el mode
d’incògnit, per tal que el navegador no emmagatzemi els nos-
tres moviments. Per últim, l’expert de la UOC aconsella confon-
dre els algorismes, visitant webs o fent clic a anuncis que no ens
interessin: així no coneixeran les nostres preferències reals.

No et mengis totes les ‘cookies’

La política de protecció de dades i els permisos que donem 
quan entrem a una pàgina: fa mandra però és necessari

Les claus

Una bona opció és fer servir el mode incògnit perquè 
el navegador no emmagatzemi els nostres moviments

Els algorismes, visitant webs o fent clic a anuncis 
que no ens interessin per amagar els nostres gustos reals
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